
Protokół Nr 108
posiedzenia Zarządu Powiatu w Końskich

z dnia 25 sierpnia 2020r.

Zarząd rozpoczął obrady o godzinie 800• Posiedzenie otworzył

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec witając Członków Zarządu oraz

zaproszonych gości. W posiedzeniu udział wzięli Członkowie Zarządu oraz:

• Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz,

• Sekretarz Powiatu - Pan Zbigniew Sadorski,

• Główny Specjalista w Wydz. Ol - Pani Monika Równicka.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Starosta zaproponował następujący porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.

2. Podjęcie uchwały Zarządu w sprawie informacji o przebiegu wykonania

planu finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich za l półrocze

2020 roku.

3. Zapoznanie się z "Raportem o sytuacji ekonomiczno - finansowej Zespołu
Opieki Zdrowotnej w Końskich".

4. Sprawy różne.

PrzewodniczącyZarządu - Pan Grzegorz Piec zapytał czy są uwagi, bądź

propozycje do zaproponowanego wyżej porządku obrad.

W związku Z tym, że uwag nie było w/w porządek obrad został przyjęty

w wersji zaproponowanej przez Pana Starostę.

Ad.2
Z-ca Dyrektora d.s. Finansowych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

- Pani Beata Wójcik przedstawiłasprawozdanie z wykonania planu finansowego

Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich za l półrocze 2020 roku. Poinformowała

Zarząd, że realizacja planu przebiega zgodnie z założeniami. Zaznaczyła, że

w tym roku zaistniało wiele czynników mających wpływ na wykonanie planu,

głównie pandemia COVID-19, która spowodował zmniej szenie ilości

wykonywanych procedur medycznych i zabiegów oraz miała wpływ na liczbę
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pacjentów przyjmowanych w poradniach specjalistycznych. Ponadto z uwagi na

pandemię szpital zaczął ponosić dodatkowe koszty związane m.in. z zakupem

środków ochrony. Zwróciła uwagę, że pomimo wykonania straty w wysokości

4 683 348 zł wszystkie zobowiązaniaregulowane są na bieżąco.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz zapytała, jak przewiduje

dalsze wykonanie planu w związku ze wstrzymaniem wykonania części

planowanych zabiegów?

Z-ca Dyrektora d.s. Finansowych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

- Pani Beata Wójcik odpowiedziała,że pomimo pandemii szpital zrealizował za

ok. 1 mln 100 000 zł nadwykonań.

Z-ca PrzewodniczącegoZarządu- Pan WiesławSkowron stwierdził,że nie

wszystko możnausprawiedliwićstanem pandemii. Zwrócił uwagę, że koniec roku

pokaże rzeczywistąwielkośćwyniku finansowego.

Sekretarz Powiatu - Pan Zbigniew Sadorski nadmienił, że sytuacja z 2018

roku pokazała, że organ prowadzący nie ma prawa ingerować w decyzje

kierującego placówką.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz zapytała, czy mniejsze

sprawozdanie zostało zaopiniowane przez Radę SpołecznąZOZ?

Z-ca Dyrektora d.s. Finansowych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

- Pani Beata Wójcik odpowiedziała, że sprawozdanie nie było przedmiotem obrad

Rady.

Z-ca Dyrektora d.s. Finansowych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

- Pani Beata Wójcik opuściłaposiedzenie.

Projekt uchwały w sprawie informacji o przebiegu wykonania planu

finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich za I półrocze 2020 roku

został poddany pod głosowanie.

Zarządjednogłośniewstrzymał się od głosu.
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Zarząd nie podjął uchwały w przedmiotowej sprawie.

Na posiedzenie poproszono Radców Prawnych - Panią Iwonę Bogacką

Urban oraz Pana Piotra Grudzieckiego.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz stwierdziła, że samorząd nie
może brać odpowiedzialności za straty ponoszone przez ZOZ. Przypomniała

o wyroku Trybunału Konstytucyjnego w tej sprawie. Podkreśliła, że Rząd do
21 maja 2021 roku powinien wprowadzić rozwiązania systemowe zdejmujące

z samorządu obowiązek pokrywania straty lub likwidację jednostki.

Przeprowadzono dyskusję w kwestiach:

• konieczności przygotowania i wdrożenia dobrego Programu naprawczego
dla ZOZ na najbliższe lata,

• wpływu decyzji dyrektora ZOZ w sprawie podwyżek dla lekarzy w 2018
roku na poziom generowanej przez szpital straty oraz braku
odpowiedzialności za podjęte decyzje w tej sprawie,

• konieczności przeprowadzenia w ZOZ dokładnego audytu, który
wskazałby słabe obszary oraz możliwości poprawy sytuacji finansowej,

• braku osoby do kontaktów z ZOZ, będącej dobrym specjalistą

w problematyce zagadnień zarządczych związanych z funkcjonowaniem
szpitala.

Ad.3
Z-ca Dyrektora d.s. Finansowych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

- Pani Beata Wójcik omówiła "Raport o sytuacji ekonomiczno - finansowej
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich". Oznajmiła, że jest on przygotowany na
podstawie sprawozdania finansowego za rok obrotowy 2019 i zawiera
szczegółową analizę sytuacji ekonomiczno - finansowej, prognozę sytuacji na
kolejne trzy lata obrotowe wraz z opisem przyjętych założeń oraz informację

o istotnych zdarzeniach mających wpływ na sytuację ekonomiczno - finansową.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron zwrócił uwagę,

że Zarząd wcześniej otrzymał niniejszy Raport i dokładnie się z nim zapoznał.

Poprosił Panią dyrektor o przedstawienie najistotniejszych czynników mających

wpływ na sytuację ekonomiczną szpitala.
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Z-ca Dyrektora d.s. Finansowych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

- Pani Beata Wójcik odpowiedziała, że jednym z najważniejszych czynników
mających wpływ na wynik finansowy jest wzrost wynagrodzenia minimalnego,
co przekłada się nie tylko na wzrost kosztów wynagrodzeń ale także wzrost
kosztów usług żywienia, sprzątania oraz innych usług świadczonych przez
usługodawców. Ponadto lekarze wciąż mają żądania płacowe wynikające z faktu
wyższych płac w sektorze prywatnym. Stwierdziła, że kolejnym zagrożeniem jest
niepewność w zakresie kontraktowania świadczeń przez NFZ oraz wpływ

generowanej straty na przyrastanie poziomu zobowiązań w kolejnych latach.

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec opuścił posiedzenie. Z-ca
PrzewodniczącegoZarządu - Pan Wiesław Skowron przejął prowadzenie obrad.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz stwierdziła, że przedstawiony
raport jedynie obrazuje sytuację ekonomiczno -finansową ZOZ.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron oznajmił, że

raport stwierdza stan faktyczny.

W kwestii formalnej Radca Prawny - Pani Iwona Bogacka - Urban
zwróciła uwagę, że Raport jest punktem wyjścia do przygotowania projektu
uchwały Rady Powiatu w sprawie oceny sytuacji ekonomiczo-finansowej
samodzielnego zakładu opieki zdrowotnej.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz stwierdziła, że należy się

zastanowić jak Zarząd zarekomenduje Radzie Powiatu w/w dokument. Zwróciła

uwagę, że raport zakłada powielenie straty w następnych latach.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron poinformował

Panią Wójcik o niepodjęciu przez Zarząd uchwały w sprawie informacji
o przebiegu wykonania planu finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej
w Końskich za I półrocze 2020 roku. Ponadto wyraził obawę o dalszą działalność

szpitala w kontekście zakładanej na przyszłe lata straty.

Zarząd zapoznał się z "Raportem o sytuacji ekonomiczno - finansowej
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich".

4



Ad. 4
W sprawach różnych:

• Na wniosek Skarbnika Powiatu Zarząd postanowił zabezpieczyć

dodatkowo kwotę 1 270 000 zł z przeznaczeniem na dotacje dla szkół

niepublicznych. Ponadto omówiono kwestie związane z szacowaniem
dotacji przez Wydział merytoryczny.

• Na wniosek Członka Zarządu - Pana Jarosława Staciwy Zarząd postanowił

zapoznać się z wynikami audytu przeprowadzonego w szkołach

niepublicznych.

• Zarząd zapoznał się z wnioskiem Zespołu Szkół Ponadpodstawowych Nr 2
w Końskich o zabezpieczenie dodatkowej kwoty 35 000 zł na wykonanie
remontu dachów budynków szkolnych. Z uwagi na zbyt mało informacji
Zarząd odłożył podjęcie decyzji w sprawie na kolejne posiedzenie.

Innych spraw nie było.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Z-ca Przewodniczącego

Zarządu o godz. 950 zamknął posiedzenie.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała Monika Równicka

........................~~ .

Podpisy Członków Zarządu:

Grzegorz Piec

Wiesław Skowron

Jarosław Staciwa

Dariusz Banasik

.................~ .
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